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”

”Tämä on tarina neljästä henkilöstä nimeltä Ihan Jo-

kainen, Joku Muu, Kuka Tahansa ja Ei Kukaan. Eräs 

tärkeä työ piti tehdä ja Ihan Jokainen oli varma, että 

Joku Muu tekisi sen. Kuka Tahansa olisi voinut sen teh-

dä, mutta Ei Kukaan tehnyt. Joku Muu suuttui, koska se 

työ oli Ihan Jokaisen tehtävä. Ihan Jokainen ajatteli, että 

Kuka Tahansa voisi sen tehdä, mutta Ei Kukaan huo-

mannut Ihan Jokaisen ajattelevan näin. Lopputuloksena 

Ihan Jokainen haukkui Jonkun Muun, koska Ei Kukaan 

tehnyt työtä, minkä Kuka Tahansa olisi voinut tehdä.”

Tämä lyhennelmä Charles Osgoodin runosta The 
Responsibility Poem kertoo varsin nasevasti vastuusta 

ja sen ottamisesta. Viime vuosina on enenevässä mää-

rin noussut keskusteluun 100 % vastuun käsite, jonka 

perusajatus on, että ihmisen tullessa asiasta tietoiseksi, 

tulee hän myös vastuulliseksi. Se ei tarkoita sitä, että 

kaikki pitäisi hoitaa aina itse, vaan ongelman tai kehittä-

miskohteen huomatessaan jokaisella on vastuu ainakin 

tuoda asia esiin. Vastuun ottamiseen kuuluu myös aito 

halu etsiä ratkaisuja ja tehdä oma osuutensa asioiden 

ratkaisemiseksi ja kehittämiseksi. Pelkkä epäkohtien 

jatkuva esiin nostaminen ilman halua tehdä niille mitään, 

ei ole vastuunottoa, vaan valittamista.

Transdevin uusi organisaatio aloitti toimintansa syys-

liikenteen alkaessa ja joitain organisaatiomuutoksia on 

tapahtunut vielä syksyn kuluessa. Uuden organisaation 

myötä otettiin käyttöön myös uusia toimintamalleja. 

Organisaatiomuutosten myötä toimimme aiempaa pie-

nemillä henkilöstöresursseilla, jolloin yhteistyön merkitys 

korostuu entisestään. Jotta toimintamme olisi mahdolli-

simman tehokasta, jokaisen tulisi oivaltaa tämä 100 % 

vastuun käsite: kun tulen tietoiseksi, tulen vastuulliseksi. 

Jos huomaan työn, joka uhkaa unohtua tekemättömäksi 

tai asian, jossa olisi kehitettävää, mitä teen: kohautanko 

hartioitani ja totean, että ”ei kuulu mulle, joku muu hoi-

taa”, vai tunnistanko vastuuni ja otan asian puheeksi?

Työyhteisö on kokonaisuus, jonka toimivuudesta ihan 

jokaisella on vastuu. Vastuunotto lisää koko työyhteisön 

toimivuutta, kun asioita tai asiakkaita ei pompotella edes-

takaisin, koska ”ei kuulu mulle”. Paljon löytyy myös pie-

niä yhteisiä asioita, jotka kuka tahansa voi hoitaa ja näin 

omalta osaltaan edistää työyhteisön toimivuutta. Vanhan 

sanonnan mukaisesti ”vie mennessäs, tuo tullessas” ja 

ohimennen vaikka kysy työkaverilta, voitko olla avuksi. 

Seuraavalla sivulla on Transdevin päivitetty organisaatio-

kaavio ja sen mukaan Joku Muu ei työskentele täällä. 
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Uutisia

Edellisen Draivin ilmestymisen 
jälkeen on tapahtunut muuta-
mia organisaatiomuutoksia. 

Transdev-yhtiöiden palkan-

Muutoksia organisaatiossa
laskenta on ulkoistettu Leppä-
vaaran Laskenta Oy:lle, joka 
on vuonna 1989 perustettu 
perheyritys. Leppävaaran Las-

kennalla on myös aiempaa 
kokemusta AKT:n työehtosopi-
muksen soveltamisesta. Käy-
tännössä palkanlaskenta teh-

dään Transdevin pääkonttorilla 
Tuupakassa.

Organisaatio marraskuu 2016

Turvallisesti talveen!

Transdev Organisaatio

Palkanlaskija
Ulkoistettu 

palveluntuottaja

Liikenne ja 
suunnittelu

Liikennejohtaja
Tom Roth

Suunnittelupäällikkö
Kari Sillman

Liikennemestari 
Tommi Hämäläinen

Liiikenne-esimiehet
Jukka Hagberg
Mika Hietanen
Ville Juselius

Kimmo Meriläinen
Pami Naakka
Touko Renko

Kimmo Ruusuvirta
Juhani Tikkanen

Taloushallinto
Talouspäällikkö

Satu Ahola

HR
Henkilöstöpäällikkö

Suvi Säätelä

Puhtaanapito
Sirpa Lahdensuu

Vt. toimitusjohtaja
Pekka Sirviö

IT / laatu / ympäristö
Kehityspäällikkö
Jukka Tarkiainen

Tekniikka
Huoltoinsinööri

Aku Tuokila

Varasto ja 
materiaalihallinta
Varastonhoitaja
Seppo Nuutinen

Kuljettajat
Transdev Helsinki
Transdev Vantaa

Korjaamotoiminta
Asentajat

Transdev Vantaa
Transdev Espoo*

Kirjanpitäjä
Sari Lartama

Transdev Espoo *
Liikennepäällikkö

Sven Nyholm

Kuljettajat
Transdev Espoo *

* Transdev Espoo 2.4.2017 saakka

JALKAISIN LIIKKUESSA
• Keskity kävelyysi ja tiedä missä kuljet.  

 Älä anna ajatusten harhailla.
• Käytä aina keliin sopivia jalkineita,  

 joissa on liukastumista vähentävä pohja.
• Älä hosu äläkä hoppuile!  

 Kiireessä sattuu paljon isoja vahinkoja.
• Astu aina varovasti ulos bussista.  

 Etenkin, jos et ole varma pinnan pitävyydestä.
• Käytä aina heijastinta – näkyminen on elintärkeää  

 myös pysäkeillä ja varikoilla.
• Jos havaitset liukkautta, ilmoita siitä heti  

 esimiehellesi tai korjaa tilanne itse.

KULJETTAJANA
• Huolehdi siitä, että tunnet autosi hallintalaitteet hyvin.
• Varmistu siitä, että näet kunnolla muun liikenteen  

 ja kaikki peilit.
• ENNAKOI! Tunnista ja vältä vaaratilanteet -
 älä anna liukkauden yllättää!
• Pidä tilannenopeus riittävän alhaisena,
 että ehdit reagoida myös yllätyksiin.
• TURVAVÄLI! Pidä riittävä etäisyys edellä ajavaan
• Varo liukkaita pysäkkejä ja ennakoi ajoissa,
 jotta voit pysähtyä turvallisesti.
• Huolehdi omasta kunnostasi ja virkeydestäsi. Talvi tulee yleensä aina jossain muodossa. Ja voi joskus yllättää jopa ammattilaisen...
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Transdevin ihmisiä

Päivi lähti, 
muttei hylännyt Transdevia

Katajiston Päivin lähes 15 
vuoden työputki Trans-
devin ja sen edeltäjien 
palveluksessa päättyi hei-
näkuussa, mutta yhteys 
vanhaan työpaikkaan säi-
lyy edelleen tiiviinä. Päivi 
siirtyi Transdev Finlandin 
talousjohtajan paikalta 
Casa tilitoimisto CTY Oy:n 
toimitusjohtajaksi, ja vas-
taavasti Transdevista tuli 
toimiston asiakas.

Pyhäjärveltä, Pohjois-Pohjan-
maalta syntyisin oleva Päivi 
kulkeutui etelään töihin jo var-
hain. Kymmenkunta vuotta vie-
ri pienehköissä tilitoimistoissa 
kirjanpitoa ja palkanlaskentaa 
tehden.

Keväällä 2001 Päivi oli vas-
taavissa tehtävissä Disney-
yhtiöihin kuuluneessa Buena 
Vista Home Entertainent -fir-
massa. Sijaisuus oli päätty-
mässä ja hän etsiskeli uutta 
paikkaa lehti-ilmoituksista. 
Haaveissa oli tehdä muutakin 
kuin kirjanpitoa.

Silloisen Connex Finlandin 
talousjohtaja Aulikki Ahola oli 
laittanut Hesariin ilmoitukseen, 
jolla haettiin laskentapäällik-
köä.

– Heti en hakemusta laitta-
nut, vaan soitin Aulikille. Hän 
kertoi, että kirjanpitoa ei Conn-
exilla tarvitsisi tehdä – sitä 
varten olivat omat kirjanpitäjät, 
Päivi muistelee.

Päivi haki, kävi Helsingin 
Lassilassa sijainneessa pää-
konttorissa haastattelussa ja 
pääsi laskentapäälliköksi.

– Jouduin kuitenkin sano-
maan, etten pääse tulemaan 
ennen syyskuuta. Olin varsin 
otettu, kun uusi työnantaja oli 
valmis joustamaan ja niin aloi-
tin vasta syyskuussa.

Kuunvaihde oli ja on yhä 
vilkasta aikaa kansainvälisen 
suuryhtiön taloushallinnossa. 
Jokasyksyiseen rutiiniin kuuluu 
myös ennusteiden laatiminen.

Päivin ensimmäinen työpäivä 
osuikin juuri kuunvaihteeseen.

– Aulikki antoi sylillisen pape-
ria ja sanoi: ala sinä tehdä sitä 

ennustetta. Illalla puoli kahdek-
salta odotin sitten asemalla ju-
naa kotiinpäin. Mietin siinä, että 
mahtaako tämä ensimmäinen 
päivä kuvata koko työn luon-
netta. Kyllä se kuvasi...

Persoonien toimisto
Päivillä on erittäin lämpimät 
muistot työtovereistaan koko 
15 vuoden ajalta.

Alkua väritti myös uuden las-
kentapäällikön ikä:

– Olin aloittaessani yli kym-
menen vuotta nuorempi kuin 
kukaan muu toimiston ihmisis-
tä. Hauskaa oli! Päivi nauraa.

Ensimmäinen vuosi meni ih-
misiin ja toimintatapoihin tutus-
tuessa.

– Kirjanpitäjänä työskennel-
lyt Härkösen Raija otti minut 
siipiensä suojaan.

Connexin silloisessa toi-
mistossa oli työssä yhdeksän 
henkeä. Kaikki olivat Päivin 
mukaan hyvin värikkäitä per-
soonia ja tehneet pitkään yh-
dessä töitä. 

– Opin oven avaamisen ta-
vasta tietämään, millainen päi-
vä kullakin oli.

Oppia tuli muutenkin kosolti 
alalta, joka oli Päiville vieras.

– Ennusteita tehtäessä tek-

ninen johtaja Osmo Reen pu-
hui sujuvasti kaksiakselisista 
ja teliautoista. Jouduin sitten 
tunnustamaan Osmolle, etten 
tiedä mikä on teliauto...

Tieto ja terminologia karttui-
vat reippaaseen tahtiin. Kun 
Aulikki lähti eläkkeelle 2007, 
Päivi nimitettiin talousjohtajak-
si.

Kasvua kaupoilla
Päivin ensimmäiset vuodet 
Connexilla osuivat aikaan, jol-
loin yritys vielä haki voimak-
kaasti kasvua ostamalla pieniä 
bussiyrityksiä läntisestä Suo-
mesta.

Kaupat pohjautuivat hänen 
mukaansa emoyhtiön eli Conn-
ex Northern Europen ja sittem-
min Veolia Northern Europen 
strategiaan.

– Pääjohtaja Jérome Jeauf-
froyn visio oli laajentaa toimin-
taa pienten yritysten ostoilla.

Suomessakin tutkittiin ja ana-
lysoitiin suuri määrä mahdol-
lisia ostettavia yrityksiä, joista 
osa sitten päätyikin konserniin. 
Paikallisella tasolla kauppojen 
toteutuksesta vastasivat toimi-
tusjohtaja Markku Haavisto, 
kehitysjohtaja Matti Rantanen 
ja Aulikki Ahola.

– Vuoden kesällä 2002 ostet-
tiin Hautamäki ja Hämeenniemi 
tytäryhtöineen sekä Sarpo sa-
man vuoden joulukuussa. Wes-
terlinesin kauppa tehtiin 2007. 
Moni on ihmetellyt esimerkiksi 
pienen koskenkorvalaisen Kan-
noston bussiyrityksen, Matka-
Jussin ostoa vuonna 2005.

– Siihen aikaan tilausajo-
puolen odotukset olivat aivan 
toisenlaiset nykyiseen tilantee-
seen verrattuna, Päivi peruste-
lee.

Vaikka ostetut yritykset oli-
vatkin pieniä, kaupat ja uusien 
firmojen ”haltuunotto” työllisti-
vät Päivin mukaan talousosas-
toa suhteellisen paljon. Pienen 
perheyrityksen toimintamallien 
ja -kulttuurin muutos kansain-
välisen pörssiyhtiön maail-
maan ei sujunut ihan käden 
käänteessä.

Globaalin yrityksen toimin-
nan selkärankoja on oikean tie-
don ja niihin pohjaavien ennus-
teiden käyttö työkaluina. Siksi 
eri yksiköistä piti kuukausittain 
saada tietoa ja myös ennusteet 
siitä, miten asiat tulevat kehit-
tymään.

– Kristallipallo mulla pitäisi 
olla, jotta voisin vastata näihin 
pyyntöihisi, puuskahti kerran 

Päivin ja Gunnarin läksiäisjuhlia vietettiin Tuupakassa kesäkuun lopussa. Molempia muistettiin persoonallisilla 
lahjoilla. Kumpikin sai muistoksi myös työkavereiden hauskoja hengentuotteita kirjallisessa muodossa.

Tämän aukeaman kuvat ovat 
Päivin ja Gunnar Tengströmin 
läksiäisjuhlasta, joka pidettiin 
Tuupakassa 27. kesäkuuta. 
Gunnarin elämäntyöstä kerro-
taan Draivin numerossa 1/2016.
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Asko Kallio-Könnö, joka oli 
töissä Hautamäellä.

– Niinhän se on, mutta 
parhailla mahdollisilla ole-
tuksilla pitää mennä eteen-
päin, vastasi Päivi Askolle.  
Ja Asko sai aikanaan talous-
hallinnon naisilta läksiäislah-
jaksi pienen kristallipallon.

Rönsyt pois
Ajat ja johtajien visiot muuttu-
vat. Nyt kasvuvaiheen yritys-
kaupoissa konserniin tulleista 
yrityksissä ei ole Transdev-kon-
sernissa jäljellä kuin muistot. 

Kesäkuun lopussa päättyi 
yksi aikakausi kokonaisuu-
dessaan, kun Veolia Transport 
West sekä alun perin Wester-
linesin matkatoimistona ollut 
Seniorresor sulautettiin emoyh-
tiöön ja niiden toiminta lakkasi.

– Vuosien 2010-15 liiketoi-
mintakauppojen myötä liiken-
teillä ja henkilökunnalla on 
parempi tulevaisuus sekä pär-
jäämisen mahdollisuudet kuin 

olisi ollut Transdevin omistuk-
sessa, Päivi korostaa.

Kaikki myyntiprosesseihin 
osallistuneet saavat Päiviltä 
runsaasti kiitosta.

– Kaikki puhalsivat yhteen 
hiileen. Mitään ei jätetty teke-
mättä, vaikka tehtävä ei olisi-
kaan ollut mieluinen.

Päivi ehti olla pariin ottee-
seen myös vt. toimitusjohtaja-
na. Ensimmäinen, muutamien 
kuukausien vaihe oli vuonna 
2009, kun Markku Haavisto 
eläköityi ja Janne Vihavainen 
oli vielä tuloillaan toimitusjoh-
tajaksi.

Toinen johtajapesti kestikin 
sitten puolitoista vuotta, kun 
Janne oli lähtenyt. Emoyhtiön 
omistuspohjassa tapahtunei-
den muutosten seurauksena 
silloisen Transdevin Ruotsin 
ja Suomen toiminnot pantiin 
myyntiin.

Myyntiprosessi kesti kauan 
ja etenikin pitkälle, muttei lopul-
ta johtanut tulokseen.

– Minulle oli tosi suuri petty-

mys, että kaupat epäonnistui-
vat, Päivi myöntää.

Puolentoista vuoden aikana 
Päiviä kuormittivat toimitusjoh-
tajan ja talousjohtajan tehtävien 
lisäksi useat muut työtehtävät 
esimerkiksi palkanlaskennan 
puolella ja myös henkilöstö-
lehden päätoimittajan rooli. 
Taakkaa lisäsivät myös hen-
kilökohtaiset murhenäytelmät 
lähipiirissä lyhyen ajan sisällä.

– Rankkaa oli, mutta hengis-
sä ollaan, Päivi tuumii.

Kiitos taloustiimille
Päivi painottaa yhteistyön ja 
organisaation merkitystä johta-
misessa.

– Tässä vaaditaan organi-
saation mukana elämistä. Pää-
töksiä ei tehdä yksin, vaan nii-
hin saa myös tukea.

Erityisen suuret kehut Päivi 
antaa taloustiimille.

– Olen oikeastaan päässyt 
hirveän helpolla. Minulla on ol-
lut onni ja siunaus, kun tiimissä 

on ollut koko ajan osaavia, si-
toutuneita ja tunnollisia ihmisiä. 
Koskaan ei tarvinnut perään 
kysellä, onko sovittu homma 
hoidettu.

– Heillä on hoksottimet koh-
dallaan. Arvostan sitä, miten 
jokainen on itse kehittänyt 
omaa työtapaansa, eikä aina 
ole odottamassa esimiehen 
ohjeita.

Uudenkin työpaikan tiimille 
Päivi antaa täyden tunnustuk-
sen:

– Paljon on opettelemista, 
mutta mikäs on opetellessa, 
kun on osaavat ihmiset ympä-
rillä.

Helppo ero
Päivin johtama CTY on pieni 
perheyritys, jonka palvelukses-
sa työskentelee kymmenkunta 
ammattilaista. Yksi heistä on 
muun muassa kirjanpitäjä Na-
kisa Järnefelt, joka oli Trans-
devilla harjoittelijana muutamia 
vuosia sitten. CTY:llä on toi-
mintaa Suomen lisäksi Virossa.

Päätös lähteä CTY:lle kypsyi 
vähitellen.

– Onnekkaiden sattumien 
summa, Päivi luonnehtii

Osaltaan lähtöön vaikuttivat 
Transdevin kahdella kilpailu-
tuskierroksella kokemat mitta-
vat häviöt, joiden seurauksena 
yritys supistui merkittävästi.

– Ajattelin, ettei Transdevilla 
nykyresursseilla voisi olla talo-
usjohtajan paikkaa.

Tietysti lähdön haikeutta on 
vaimentanut se, että Päivin ja 
Transdevin suhde jatkuu tiivii-
nä. Käytännössä hän avustaa 
taloushallintoa ja toimitusjoh-
taja Pekka Sirviötä yhden työ-
päivän verran viikossa, joten 
Tuupakassakin Päivin voi edel-
leen bongata.

– Tämä on minulle helppo 
ero. Napanuora ei kokonaan 
katkea, vaan venyyyy!

Teksti ja kuvat
Pekka Paloranta

Laulua ja naurua riitti Päivin ja Gunnarin läksiäisissä. Komeista musiikki-
esityksistä vastasi kolmen miehen Kukkaserenadi-kokoonpano.

Juhlimaan ja sankareita muistamaan saapui runsaasti työtovereita, yhteis-
työkumppaneita sekä myös eläkkeellä olevia transdevilaisia. Kuulumisia 
vaihtamassa Päivin edeltäjä Aulikki Ahola (vas.) ja palkanlaskija Riitta Kek-
konen.

Päivi ilmeisesti antaa taloudellista tilannekatsausta, jota kuuntelevat Gunnar sekä jo pitempään eläkkeellä olleet 
tekninen johtaja Osmo Reen sekä toimitusjohtaja Markku Haavisto (istumassa).
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Transdevin ihmisiä

Transdevin organisaatio uu-
distui alkusyksystä. Samalla 
käyttöön tulivat yhden LOKin 
eli liikenteeohjauskeskuksen 
järjestelmä ja kokonaan uu-
sia tehtävänimikkeitä. Työn-
sä aloitti elokuussa kahdek-
san uutta liikenne-esimiestä, 
jotka ovat tosin vanhoja tut-
tuja transdevilaisia.

Liikenne-esimiehet vastaavat 
kuluvan liikenteen hoidosta, jo-
hon liittyy olennaisesti päivys-
tys. Kahdeksan liikenne-esimie-
hen joukosta viisi päivystää ja 
kolme toimii päiväesimiehinä.

Viiden miehen päivystyspo-
rukka tekee vuorotyötä, jonka 
ansiosta ollaan valmiudessa 
aina eli 24 tuntia vuorokaudes-
sa viikon jokaisena päivänä. 
Päivystys hoidetaan Tuupakan 
varikolta, jotta ongelmatilan-
teisiin pystytään reagoimaan 
nopeasti ja mahdollisimman 
hyvin.

Uusi järjestelmä on tuonut 
muutoksia myös työvuorojen 
suunnitteluun, ja suunnittelijat-
kin ovat vaihtuneet. 

– Ennen työvuorojen suun-
nittelun hoiti pienempi poruk-
ka. Nyt suunnittelua tekevät 

liikenne-esimiehet isommalla 
joukolla. Nyt otetaan koko-
naisuus paremmin huomioon, 
kertoo liikennemestari Tommi 
Hämäläinen.

Työvuorot ovat puhuttaneet 
kuljettajia, mutta Tommi toivoo 

malttia muutoksiin suhtautumi-
sissa.

– Meidän on pakko yhte-
näistää käytäntöjä. Enää ei 
voida lähteä siitä, että saa ajaa 
vaikkapa pelkkiä ilta- tai vii-
konloppusarjoja. Mitään suurta 

mullistusta ei kuitenkaan olla 
tekemässä. Toki toiveita kuun-
nellaan edelleen, Tommi va-
kuuttaa.

Espoo jatkaa edelleen
Espoon varikko jatkaa tila-
päisesti toimintaansa metron 
viivästymisen takia. Metroa 
korvaavasta liikenteestä alle-
kirjoitettiin äskettäin uusi sopi-
mus, jonka perusteella varikon 
toiminta jatkuu ainakin 2. huhti-
kuuta saakka. 

Espoon kirjoilla on vajaat 90 
kuljettajaa ja noin 50 bussia.

Päivystys Espoossa jatkuu 
arkisin entiseen tapaan eli klo 
04-18.30. Ilta- ja yöajan arki-
päivystys hoidetaan Tuupakas-
ta. Viikonloppupäivystys hoide-
taan Espoossa perjantai-illasta 
maanantaiaamuun.

Espoon työvuorot suunnit-
telee liikennepäällikkö Sven 
Nyholm. Ajojärjestelyistä ja 
päivystyksistä vastaavat ajo-
mestari Tero Sihvonen sekä 
ajojärjestelijä/kuljettajat Harri 
Kanerva ja Nikolai Koskelai-
nen.

Pekka Paloranta

Liikenne-esimiehet  
esittelyssä

Liikenne-esimies Mika Hietanen on koulutukseltaan Yo-mer-
konomi. Isänsä jälkiä seuraten Mikasta tuli linja-autonkuljettaja 
Transbusille Espooseen 1994. Yrityskauppojen myötä vaihtui työn-
antajan nimi ensin Stagecoachiin ja sittemmin Concordia Busiin 
(nyk. Nobina). Jo tuolloin Mika teki myös ajojärjestelyyn ja koulu-
tukseen liittyviä tehtäviä. 2004 hän aloitti Connexilla kuljettajana ja 
siirtyi pian ajojärjestelijäksi. Vuodesta 2008 kuluvaan syksyyn Mika 
oli Espoon varikolla ajomestarina päätehtävänään suunnittelu.

- Alku ollut hieman hankalaa siksi että ympäristö on minulle kovin 
vieras. Ottaa aikansa ennen kuin oppii tuntemaan paikat ja uudet 
kasvot. Tällä hetkellä haastavaa on oppia tuntemaan uusi ympäris-
tö ja uusia asioita. Monet asiat ovat periaatteessa tuttuja mutta on 
tehty hieman toisella tavalla Espoossa. Mukavinta on ollut tutustua 
uusiin työkavereihin.

Liikenne-esimies Jukka Hagberg on koulutukseltaan automaalari. 
Työuransa hän aloitti 1987 Vantaan Liikenteen korjaamolla korikor-
jaus- ja maalaustöissä. Hän on toiminut myös linja-autonkuljettaja-
na ja ajojärjestelijänä. Uuden liikenteen aloitus tänä syksynä sujui 
Jukan mukaan helposti , koska työtehtävät olivat suurelta osin sa-
manlaisia kuin ennen.

– Suurin muutos aiempaan on tehtävien ja kiireen lisääntymi-
nen. Haastavinta on nopeiden ratkaisujen löytäminen esimerkiksi 
autorikkoihin tai akuutteihin sairastumisiin. Mukavinta työssä on 
sellaiset työvuorot, joissa ehtii tekemään työnsä kunnolla. Niitäkin 
onneksi vielä löytyy.

Liikennemestari Tommi Hämäläinen on koulutukseltaan tradenomi ja työs-
kennellyt aiemmin mm. VR-yhtymässä henkilöstösuunnittelijana. Tommi 
tuli Transdeville vuoden 2014 alussa ja toimi viime syksyyn saakka  
Transdev Vantaan liikennepäällikkönä.
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Liikenne-esimies Ville Juselius on koulutukseltaan liikenneinsi-
nööri (Amk), mutta työkokemusta löytyy myös kuljetustehtävistä 
sekä korjaamopuolelta autopeltisepän ja asentajan töistä. Opiske-
lun loppuvaiheessa Ville oli Veolian palveluksessa ajojärjestelijänä 
ja suunnittelijana.

- Työtehtävät muuttuivat ns. pidemmän ajan suunnittelusta lä-
hitulevaisuuden suunnitteluun. Samalla siirryttiin suunnittelemaan 
yksittäisten kuljettajien töitä aikaisemman sarjasuunnittelun sijaan. 
Nykyisissä tehtävissä olenkin kymmenien kuljettajien kanssa teke-
misissä päivittäin, Ville kertoo.

– Vähitellen työtehtävät ovat saatu ajettua sisään ja isoimmat ky-
symysmerkit on selvitetty. Nyt keskitytään toiminnan viilaamiseen 
ja sen kehittämiseen mahdollisimman tehokkaaksi. Haasteellisinta 
työssäni on päästä ratkaisuun, joka tyydyttäisi kaikkia osapuolia.

Liikenne-esimies Touko Renko on koulutukseltaan myös hu-
manististen tieteiden kandidaatti. Touko on aloittanut Transdev 
Espoon linja-autonkuljettajana vuonna 2010. Hän on toiminut 
Espoossa myös ajojärjestelijänä ja suunnittelijana Transdev Hel-
singin palveluksessa.

– Tämä on ollut vahdikasta muutosvaihetta. On ollut monta asi-
aa päällekkäin. Kuljettajien silmin tilanne voi ehkä näyttää seka-
valta. Toivon, että saamme bussit kulkemaan kunnolla ja tehtyä 
tästä mielekkään työpaikan, Touko tuumaa.

Liikenne-esimies Pami Naakka tuli linja-auton kuljettajaksi Van-
taalle silloiseen Connexiin loppuvuodesta 2004. Vuonna 2008 
hän aloitti tekemään ajojärjestelijän tehtäviä ja siirtyi vuonna 2013 
Veolia Transport Helsingin aloittaessa Tattarisuon varikolle vastaa-
maan Helsingin toiminnoista.

Liikenne-esimies Juhani Tikkanen on aloittanut kuljettajana Van-
taan Liikenteellä 1983. Liikenne-esimieheksi hän siirtyi ajojärjeste-
lijän tehtävästä. Talvikauden alkua tänä syksynä Jussi luonnehtii 
näin:

– Aikamoista säätämistä alkuun, mutta eiköhän tästä hyvä tule.
Haastavinta uudessa työkuviossa on hänen mukaansa ollut so-

peutuminen vuorotyöhön sekä tutustuminen uusiin henkilöihin. Toi-
saalta: Jussin mielestä mukavinta työssä on juuri ihmisten kanssa 
toimiminen.

Liikenne-esimies Kimmo Meriläinen on tullut Vantaan Liikenteen 
kuljettajaksi Äyritien varikolle vuonna 1992. Kimmo toimi Hakuni-
lan varikolla ajojärjestelijänä sen lopettamiseen saakka ja siirtyi 
Tuupakaan.

– Kiirettä on ollut ja totuttelemista uudestaan päivystystyöhön. 
Haastavinta ovat jatkuvasti vaihtuvat tilanteet ja erilaisten ongel-
matilanteiden ratkominen nopeasti, Kimmo tuumii.

Liikenne-esimies Kimmo Ruusuvirta on ollut puu- ja sora-auton-
kuljettajana sekä ollut neljä kertaa rauhanturvaajana Lähi-idässä ja 
Balkanilla. Linja-autonkuljettajan uransa Kimmo aloitti Jyväskylän 
Liikenteellä 1999 ja seuraavana vuonna Connexilla.

– Haastavinta nykyisessä työssä on kommunikaatio/kielimuuri. 
Mukavinta taas mukavat työkaverit, Kimmo sanoo.
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Tapahtumia

Makkaraa, terveystietoa ja haikeutta

 – Kävelen työmatkat ja kesällä myös pyöräilen, kertoi Kyi San Win kuntonsa ylläpidosta. Burmasta kotoisin olevan 
miehen punnerruksia seuraa Hakunilassa Diacorin työfysioterapeutti Minna Kosonen.

Transdevin varikoilla vietet-
tiin jo perinteeksi muodos-
tuneita kesäkauden avajaisia 
muutosten värittämissä tun-
nelmissa.

Hakunilan ja todennäköisesti 
myös Espoon osalta kyseessä 
olivat tältä erää viimeiset mak-
karanpaistot. 

Iloa ja naurua oli ilmassa tut-
tuun tapaan, vaikka haikeutta-
kin oli aistittavissa.

Makkaran ja muiden napos-
teltavien ohessa tarjolla oli taas 
vankkaa asiaa terveydestä ja 
vinkkejä sen ylläpitoon. 

Lihaskuntoa, puristusvoimia, 
verenpainetta ja rasvapro-
sentteja mittautettiin ahkerasti. 
Samoin näöntarkastukset ja 
silmänpaineiden mittaukset-
kiinnostivat.

Asiantuntijavoimina varikoilla 
vierailivat tällä kertaa Diaco-
rin ja näöntarkastuksen osalta 
Synsamin ammattilaiset.

Pekka Paloranta

Lembit Peetso seuraa, millaisia lukemia Anders Sisask saa lihasvoiman 
mittauksessa Hakunilassa.

Espoossa työskentelevä Heikki Rinta-Kanto kävi mittauttamassa verenpai-
neensa. Heikki on vanha tuttu kadun toiselta puolelta ja jäi äskettäin eläk-
keelle Pohjolan Liikenteeltä. Painetta mittaamassa Diacorin työterveyshoi-
taja Tuula Lindström.

Makkara maistui Espoossa... ...ja Tuupakassa.


